
20 september 2018
protokoll PROTOKOLL 1 (13) 

 Sammanträdesdag 
 2018-09-20 
 

 
Tid och plats 
17.00–17.43 Fullmäktigehuset 
 
Omfattning 
§ 147–164 
 
Per-Olof  Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Leila Pekkala (S), Anna Svalander (L), Morgan 
Hjalmarsson (L), Annette Carlson (M), Ulf  Sjösten (M), Tom Andersson (MP), Malin 
Carlsson (S), Kjell Classon (S), Ida Legnemark (V), Lennart Andreasson (V), Hans 
Gustavsson (KD), Maj-Britt Eckerström (C), Patric Cerny (L), Björn Bergqvist (M), 
Annette Nordström (M), Marie Fridén (M), Leif  Häggblom (SD), Kjell Hjalmarsson 
(MP), Lars-Åke Johansson (S), Yvonne Persson (S), Raija Leppänen (S), Fredrich 
Legnemark (V), Falco Güldenpfennig (KD), Kerstin Hermansson (C), Hamid Fard 
(L), Anna Christensen (M), Birgitta Bergman (M), Sten Lundgren (SD), Mosa 
Roshanghias (MP), Anja Liikaluoma (S), Leif  Johansson (S), Ninni Dyberg (S), Anne 
Rapinoja (V), Sofia Andersson (V), Ingela Hallgren (KD), Alexander Andersson (C), 
Lotta Preijde (L), Nils-Åke Björklund (M), Pertti Merstrand (SD), Crister Spets (SD), 
Christina Ramsälv Waldenström (MP), Gun-Britt Persson (S), Rose-Marie Liljenby 
Andersson (S), David Hårsmar (C), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), 
Björn Qvarnström (SD), Hanna Werner (MP), Sara Andersson (S), Anethe Tolfsson 
(S), Sofia Bohlin (S), Oliver Öberg (M), Dennis Jernkrook (M) Mikael Wickberg (M), 
Thor Öhrn (SD), Mohamed Ben Maaouia (S), Johan Dahlberg (S) och Emina 
Beganovic (S). 
 
I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
 
För Patric Silfverklinga (-) - Patrik Hållpås (SD) 
För Ulf  Olsson (S) - Bengt Bohlin (S) 
För Tommy Josefsson (V) - Pari Mahinpour (V) 
För Pirita Isegran (M) - Paul Andre Safko (M) 
För Alexis Mouschopanis (M) - Wiwi Roswall (M) 
För Micael Svensson (S) - Anders Jonsson (S) 
För Kent Hedberg (S) - Therése Björklund (S) 
För Ismail Bublic (M) - Jessica Bjurén (M) 
För Per Carlsson (S) - Leif  Grahn (S) 
För Robert Sandberg (S) - Marie Sandberg (S) 
För Mohamed Kossir (S) - Sören Björklund (S) 
 
För Tony Strandgård (-) saknas ersättare. 
För Andreas Bäckman (SD) saknas ersättare. 
 
Närvarande ersättare 
Lotta Löfgren Hjelm (M), Jonas Garmarp (M), Per Månsson (M), Monica Johansson 
(C), Anne-Marie Ekström (L),  Andreas Cerny (L), Bengt Wahlgren (KD),  Karl-
Gustav Drotz (KD), Eva Andersson (S), Muharrem Binaku (S), Mohamed Farah (S), 
Abdullahi Warsame (S), Anita Spjuth (V), Dennis Söderberg (MP) och Anna-Karin 
Gunnarsson (MP). 
 
Else-Marie Lindgren (KD) anländer till sammanträdet kl 17.20. 

 PROTOKOLL 2 (13) 
 Sammanträdesdag 
 2018-09-20 
 

 
 
Övriga närvarande 
Lars-Olof  Danielsson  stadsjurist 
Göran Björklund  sekreterare 
 
 
§ 147   
Val av justerande ledamöter 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Leila Pekkala (S) och Falco 
Güldenpfennig (KD) med Raija Leppänen (S) som ersättare. 
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal i stadshuset, Borås, torsdagen den  27 september 2018  kl 15.00. 

 
 
§ 148   
Anmälningsärenden 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkommet ärende som av kommunchefen 
remitterats till Kommunstyrelsen: 
 
2018-09-19  Motion från Patric Cerny (L): Dags att förstärka prevention och 

rehabilitering hos våra äldre. 
 Dnr 2018-00645 1.1.1.1 
 
Till Kommunfullmäktige har även inkommit följande ärende: 
 
2018-09-18 Återkallande av motion: Från funktionshinder till funktionsrätt från Ida  
   Legnemark (V). 
   Dnr 2018-00086 1.1.1.1 
 
 
§ 149  
Inkomna interpellationer och enkla frågor 
Till dagens sammanträde har två enkla frågor inkommit som fogas som bilagor till 
protokollet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
De enkla frågorna får ställas. 
 
 
§ 150 Dnr KS 2018-00041 1.1.1.3 
Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, separat bilaga)  
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Jessica Sjösten (M), Falkgatan 10, 507 34 Brämhult entledigas från sitt uppdrag som nämndeman 
vid Borås Tingsrätt. 
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Hampus Jernkrook (M), Kvibergsgatan 64, 504 67 Borås entledigas från sitt uppdrag som 
ersättare i Arbetslivsnämnden. 
 
Lars Holm (L), Solhöjdsvägen 5, 518 40 Sjömarken entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
styrelsen för AB Sandhultsbostäder. 
 
Roland Steinick (L), Banjogatan 5, 504 72 Borås väljs till ledamot i styrelsen för AB 
Sandhultsbostäder t.o.m. 2018 års verksamhet. 
 
Soroush Rezai (L), Skogshyddegatan 43, 506 31 Borås väljs till ledamot i Miljö- och 
konsumentnämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Lina Nilsson (M), Kärragårdsvägen 39, 507 33 Borås väljs till ersättare i Gymnasie- och 
vuxenutbildningen t.o.m. den 31 december 2018 
 
Viktor Söderström (M), Tingsgatan 11, 504 45 Borås väljs till ersättare i Tekniska nämnden 
t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Jessica Sjösten (M), Falkgatan 10, 507 34 Brämhult väljs till ersättare i Arbetslivsnämnden t.o.m. 
den 31 december 2018  
 
 
§ 151   Dnr KS 2018-00044 
Svar på enkel fråga av Falco Güldenpfennig (KD) till Rose-Marie 
Liljenby Andersson (S): Vad händer med Östermalmsparken?  
Tekniska nämndens ordförande Rose-Marie Liljenby Andersson (S) avger svar på 
rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 152   Dnr KS 2018-00044 
Svar på enkel fråga av Anna Christensen (M) till Mathias Duell (S) om 
användning av förnyelsebar energi, vid nybyggnation inom egen 
verksamhet  
Lokalförsörjningsnämndens ordförande Mathias Duell (S) avger svar på rubricerad 
enkel fråga. 
 
 
§ 153  Dnr KS 2018-00144 1.2.2.0 
Plan för laddinfrastruktur för elfordon 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 101, sid B 1754) 
 
En plan har upprättats. Planen har varit på remiss till nämnder och bolag. Majoriteten 
av yttrandena har varit positiva. Några har haft förslag på förändringar, vilket framgår 
av remissammanställning. 
 
 
 

 PROTOKOLL 4 (13) 
 Sammanträdesdag 
 2018-09-20 
 

 
 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 376 
Kommunstyrelsen förslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Planen fastställes inklusive de redaktionella ändringarna föreslagna av Miljö- och 
konsumentnämnden.  
Beslutet hindrar inte att investeringar i infrastrukturen går fortare fram än planen.   
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Planen fastställes inklusive de redaktionella ändringarna föreslagna av Miljö- och konsument-
nämnden.  
 
Beslutet hindrar inte att investeringar i infrastrukturen går fortare fram än planen.   
 
 
§ 154 Dnr KS 2018-00521 2.6.1.0 
Godkännande av inhyrning av lokaler på Trandögatan 3, Solrosen 6 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 102, sid B 1768) 
 
En förutsättning för att kunna bygga om Norrbyskolan är att de verksamheter som 
Vård- och äldrenämnden i dag hyr i Norrbyskolan får andra lokaler. 
Förslaget från Lokalförsörjningsnämnden är att hyra in lokaler på Trandögatan 3, 
Solrosen 6. Totalt hyrs 1 652 kvm och årshyran är 1 899 800 kr (1 150 kr/kvm). 
Avtalstiden är från 1 oktober 2018 till 30 september 2026 d.v.s. 8 år. Vård och 
äldrenämnden godkände förslaget vid sitt nämndsammanträde den 15 februari 2018. 
Förutom att denna flytt möjliggör ombyggnad av Norrbyskolan så ger inhyrningen 
även andra positiva effekter för äldreomsorgen. Bland annat ger det samordnings-
vinster för verksamheten med den nyligen inhyrda lokalen för äldreomsorgen på 
Druveforsgatan 33. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-20, § 371 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens inhyrning av lokaler till Vård- och 
äldrenämnden på Trandögatan 3, Solrosen 6.       
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens inhyrning av lokaler till Vård- och äldrenämnden på 
Trandögatan 3, Solrosen 6.       
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§ 155  Dnr KS 2018-00342 3.7.2.25 
Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL 
och LSS t.o.m. den 31 mars 2018 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 103 sid B 1772) 
 
Riksdagen beslutade den 30 maj 2006 att en rapporteringsskyldighet införs i 
socialtjänstlagen (SoL) 16 kap. § 6 h-f. Rapporteringen gäller ej verkställda gynnande 
beslut enligt 4 kap.1 § SoL. Ändringarna i Socialtjänstlagen och Kommunallagen 
trädde i kraft den 1 juli 2006. Genom ett tillägg i LSS – lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade införs en skyldighet för kommunerna och landstingen att 
rapportera till Socialstyrelsen om ej verkställda beslut enligt 9 § LSS. Lagen trädde i 
kraft den 1 juli 2008 och den första rapporteringen skedde per den 30 september 
2008. 
 
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det innebär att 
kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser enligt socialtjänst-
lagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader efter beslut.  
 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgs-
nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden rapportera alla 
gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre 
månader från dagen för beslut. Sociala omsorgsnämnden skall rapportera alla 
gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej verkställts inom tre månader från besluts-
datum. För varje beslut ska anges tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats 
beslutet gäller samt skälen för dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. 
Rapportering ska ske en gång per kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats 
som ej verkställt, senare verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och 
Stadsrevisionen.  
               
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 361 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M), Kerstin 
Hermansson (C) och Falco Güldenpfennig (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet.    
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Annette Carlson (M) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.   
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§ 156       Dnr KS 2018-00546 1.2.4.1 
Årsredovisningen 2017 för Stiftelsen LL Frimans Donation 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 104, sid B 1782) 
 
Styrelsen har inkommit med bokslut och revisionsberättelse för 2017 års verksamhet. 
Resultatet för 2017 är +78 tkr. Balansomslutningen är per balansdagen cirka 6,5 
miljoner kronor, med en soliditet (andel eget kapital) på 98 %. Enligt stiftelsens 
stadgar ankommer det på Kommunfullmäktige att ta ställning till frågan om 
ansvarsfrihet avseende det gångna årets förvaltning. 
 
Stiftelsen L L Frimans donation har till ändamål att förvalta doktor L L Frimans 
donation. Den årliga avkastningen skall utdelas i form av gåvor och bidrag till hjälp 
för sjuka och gamla, dess rekreation och förströelse och som bidrag till en för-
samlingssysters verksamhet bland åldringar, eller till annat jämförligt ändamål, som 
styrelsen efter prövning anser lämpligt, allt inom Ljushults församling. Under året har 
78 688 kronor utdelats. Vid utgången av 2017 uppgick utdelningsbara medel till 88 
786 kronor. 
 
Av revisionsberättelsen framgår revisorernas uttalande att årsredovisningarna har 
upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden 
rättvisande bild av stiftelsens resultat och ställning i enlighet med årsredovisnings-
lagen. Styrelseledamöterna har inte handlat i strid med stiftelselagen, stiftelse-
förordnandet eller årsredovisningslagen.   
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-03, § 393 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Styrelsen för Stiftelsen L L Frimans Donation beviljas ansvarsfrihet avseende 2017 
års förvaltning.            
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Styrelsen för Stiftelsen L L Frimans Donation beviljas ansvarsfrihet avseende 2017 års förvaltning.             
 
 
§ 157 Dnr KS 2018-00195 1.2.4.1 
Årsredovisning 2017 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 105, sid B 1793) 
 
Räddningstjänstförbundet redovisar ett resultat för 2017 på + 6,5 mnkr, jämfört med 
+ 7,0 mnkr för 2016. Förbundets egna kapital var vid årsskiftet 48,9 mnkr, 
balansomslutningen 141,6 mnkr och soliditeten 34 % (f  å 32 %). Borås Stads kostnad 
2017 till förbundet var 79,7 mnkr (f  å 76,1).    
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förordnandet eller årsredovisningslagen.   
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-03, § 393 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Styrelsen för Stiftelsen L L Frimans Donation beviljas ansvarsfrihet avseende 2017 
års förvaltning.            
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Styrelsen för Stiftelsen L L Frimans Donation beviljas ansvarsfrihet avseende 2017 års förvaltning.             
 
 
§ 157 Dnr KS 2018-00195 1.2.4.1 
Årsredovisning 2017 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 105, sid B 1793) 
 
Räddningstjänstförbundet redovisar ett resultat för 2017 på + 6,5 mnkr, jämfört med 
+ 7,0 mnkr för 2016. Förbundets egna kapital var vid årsskiftet 48,9 mnkr, 
balansomslutningen 141,6 mnkr och soliditeten 34 % (f  å 32 %). Borås Stads kostnad 
2017 till förbundet var 79,7 mnkr (f  å 76,1).    
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Enligt lagen om kommunalförbund ankommer det på respektive förbundsmedlem att 
besluta om ansvarsfrihet för förbundsdirektionen.  
 
Revisorerna bedömer att verksamheten i Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Den 
interna kontrollen bedöms som tillräcklig. Revisorerna tillstyrker att respektive 
fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för år 2017 för direktionen samt de enskilda 
ledamöterna i densamma.            
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-03, § 392 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017.    
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Ulf  Sjösten (M) och Andreas Cerny (L) i handläggning 
och beslut i detta ärende. 
 
För Ulf  Sjösten (M) tjänstgör Lotta Löfgren Hjelm (M) 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017.    
 
 
§ 158 Dnr KS 2018-00196 1.2.4.1 
Årsredovisning 2017 för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 106, sid B 1867) 
 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har inkommit med 
årsredovisning och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2017. 
 
Det ankommer på förbundsmedlemmarna, d v s respektive kommun, att besluta om 
ansvarsfrihet för förbundsdirektionen.  
 
Revisorerna bedömer att det är svårt att utifrån årsredovisningen uttala sig om 
verksamheten är ändamålsenlig. Det är angeläget att förbundet utvecklar mål-
uppföljningen. Den interna kontrollen bedöms vara tillräcklig. Räkenskaperna 
bedöms i allt väsentligt vara rättvisande och resultatet förenligt med de finansiella mål 
som direktionen uppställt. Revisorerna har föreslagit att ansvarsfrihet beviljas för 
räkenskapsåret 2017.  
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Resultatet för 2017 redovisas till 1 952 tkr jämfört med 2 604 tkr för 2016. Det egna 
kapitalet uppgår vid årets utgång till 9 727 tkr, balansomslutningen till 71 231 tkr och 
soliditeten (andel eget kapital) till 14 % (f  å 12 %). Borås Stads bidrag till förbundet 
2017 var 16 100 tkr (f  å 14 700 tkr).          
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-03, § 391 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Boråsregionen Sjuhärads 
Kommunalförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017.             
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Malin 
Carlsson (S), Lennart Andreasson (V), Tom Andersson (MP) och Crister  Spets (SD) 
i handläggning och beslut i detta ärende. 
 
För Annette Carlson (M) tjänstgör Lotta Löfgren Hjelm (M) 
För Morgan Hjalmarsson (L) tjänstgör Anne-Marie Ekström (L). 
För Malin Carlsson (S) tjänstgör Mohamed Farah (S) 
För Lennart Andreasson (V) tjänstgör Anita Spjuth (V) 
För Tom Andersson (MP) tjänstgör Dennis Söderberg (MP) 
 
För Crister Spets (SD) saknas ersättare. 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Boråsregionen Sjuhärads Kommunalförbund 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017.             
 
 
§ 159 Dnr KS 2018-00476 1.2.4.1 
Årsredovisning för Stiftelsen Proteko år 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 107, sid B 1929) 
 
Enligt stadgarna för Stiftelsen Produktionstekniskt centrum för Tekoindustrin 
(PROTEKO) ankommer det på Kommunfullmäktige att besluta i fråga om 
ansvarsfrihet för styrelsen.        
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 370 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Styrelsen för Stiftelsen PROTEKO beviljas ansvarsfrihet för 2017 års verksamhet.     
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Resultatet för 2017 redovisas till 1 952 tkr jämfört med 2 604 tkr för 2016. Det egna 
kapitalet uppgår vid årets utgång till 9 727 tkr, balansomslutningen till 71 231 tkr och 
soliditeten (andel eget kapital) till 14 % (f  å 12 %). Borås Stads bidrag till förbundet 
2017 var 16 100 tkr (f  å 14 700 tkr).          
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-03, § 391 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Boråsregionen Sjuhärads 
Kommunalförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017.             
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Malin 
Carlsson (S), Lennart Andreasson (V), Tom Andersson (MP) och Crister  Spets (SD) 
i handläggning och beslut i detta ärende. 
 
För Annette Carlson (M) tjänstgör Lotta Löfgren Hjelm (M) 
För Morgan Hjalmarsson (L) tjänstgör Anne-Marie Ekström (L). 
För Malin Carlsson (S) tjänstgör Mohamed Farah (S) 
För Lennart Andreasson (V) tjänstgör Anita Spjuth (V) 
För Tom Andersson (MP) tjänstgör Dennis Söderberg (MP) 
 
För Crister Spets (SD) saknas ersättare. 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Boråsregionen Sjuhärads Kommunalförbund 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017.             
 
 
§ 159 Dnr KS 2018-00476 1.2.4.1 
Årsredovisning för Stiftelsen Proteko år 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 107, sid B 1929) 
 
Enligt stadgarna för Stiftelsen Produktionstekniskt centrum för Tekoindustrin 
(PROTEKO) ankommer det på Kommunfullmäktige att besluta i fråga om 
ansvarsfrihet för styrelsen.        
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 370 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Styrelsen för Stiftelsen PROTEKO beviljas ansvarsfrihet för 2017 års verksamhet.     
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Kommunfullmäktige 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Leila Pekkala (S) och Oliver Öberg (M) i handläggning och 
beslut i detta ärende. 
 
För Leila Pekkala (S) tjänstgör Mohamed Farah (S) 
För Oliver Öberg (M) tjänstgör Lotta Löfgren Hjelm (M). 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Styrelsen för Stiftelsen PROTEKO beviljas ansvarsfrihet för 2017 års verksamhet.     
 
 
§ 160 Dnr KS 2018-00380 3.4.4.1 
Tolkförmedling Väst: Årsredovisning 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 108, sid B 1949) 
 
Direktionen för Tolkförmedling Väst godkände den 27 april 2018 årsredovisning 
2017 och översände den till kommunalförbundets medlemmar för godkännande och 
prövning av ansvarsfrihet.  
 
Resultatet för 2017 redovisas till + 79 tkr jämfört med + 2 344 tkr för 2016. Det 
egna kapitalet uppgår till 24 160 tkr.  
 
Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma.          
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 368 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
För Borås Stads del godkänns årsredovisning 2017 för Tolkförmedling Väst samt 
beviljas ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i densamma.             
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Lars-Åke Johansson (S) och Birgitta Bergman (M) i 
handläggning och beslut i detta ärende. 
 
För Lars-Åke Johansson (S) tjänstgör Mohammed Farah (S).  
För Birgitta Bergman (M) tjänstgör Lotta Löfgren Hjelm (M). 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
För Borås Stads del godkänns årsredovisning 2017 för Tolkförmedling Väst samt beviljas 
ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i densamma.             
 

 PROTOKOLL 10 (13) 
 Sammanträdesdag 
 2018-09-20 
 

 
 
§ 161  Dnr KS 2018-00380 3.4.4.1 
Samråd om ny förbundsordning för Tolkförmedling Väst  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 109, sid B 2002) 
 
Direktionen för Tolkförmedling Väst godkände den 27 april 2018 årsredovisning 
2017 och översände den till kommunalförbundets medlemmar för godkännande och 
prövning av ansvarsfrihet.  
 
Resultatet för 2017 redovisas till + 79 tkr jämfört med + 2 344 tkr för 2016. Det 
egna kapitalet uppgår till 24 160 tkr.  
 
Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma.          
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 368 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
För Borås Stads del godkänns årsredovisning 2017 för Tolkförmedling Väst samt 
beviljas ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i densamma.             
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Förslag till ny förbundsordning för Tolkförmedling Väst godkänns.  
 
 
§ 162   Dnr KS 2018-00206 1.1.2.25 
Revidering av förbundsordning Boråsregionen – Sjuhärads 
kommunalförbund 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 110, sid B 2015) 
 
Förbundsordningen för Sjuhärads kommunalförbund antogs 1998 och har därefter 
reviderats senast 2016-03-01. Den nya kommunallagen 2017:725 föranleder 
revidering av aktuell förbundsordning avseende tillägg och förtydligande av följande: 
• Från när mandatperioden räknas • På vilken webbplats förbundets anslagstavla ska 
finnas • Att det sammanträde vid vilket budgeten fastställs ska vara offentligt • Om 
allmänheten har rätt att ställa frågor om årsredovisningen och förutsättningarna för 
det Därutöver föreslås revidering av när Förbundsdirektionen ska överlämna budget-
uppföljning efter april och delårsbokslut per augusti till medlemskommunerna 
avseende förbundets verksamhet. Förslaget innebär att budgetuppföljning efter april 
ska överlämnas senast i juni (idag maj) och delårsrapport efter augusti senast i 
oktober (idag september). Ändringen föreslås utifrån att det nuvarande tidplan inte 
kan hållas då revisorernas granskning ska kunna genomföras innan överlämnande. 
Viss omflyttning av innehåll i §§1 och 2 har skett. 
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§ 161  Dnr KS 2018-00380 3.4.4.1 
Samråd om ny förbundsordning för Tolkförmedling Väst  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 109, sid B 2002) 
 
Direktionen för Tolkförmedling Väst godkände den 27 april 2018 årsredovisning 
2017 och översände den till kommunalförbundets medlemmar för godkännande och 
prövning av ansvarsfrihet.  
 
Resultatet för 2017 redovisas till + 79 tkr jämfört med + 2 344 tkr för 2016. Det 
egna kapitalet uppgår till 24 160 tkr.  
 
Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma.          
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 368 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
För Borås Stads del godkänns årsredovisning 2017 för Tolkförmedling Väst samt 
beviljas ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i densamma.             
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Förslag till ny förbundsordning för Tolkförmedling Väst godkänns.  
 
 
§ 162   Dnr KS 2018-00206 1.1.2.25 
Revidering av förbundsordning Boråsregionen – Sjuhärads 
kommunalförbund 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 110, sid B 2015) 
 
Förbundsordningen för Sjuhärads kommunalförbund antogs 1998 och har därefter 
reviderats senast 2016-03-01. Den nya kommunallagen 2017:725 föranleder 
revidering av aktuell förbundsordning avseende tillägg och förtydligande av följande: 
• Från när mandatperioden räknas • På vilken webbplats förbundets anslagstavla ska 
finnas • Att det sammanträde vid vilket budgeten fastställs ska vara offentligt • Om 
allmänheten har rätt att ställa frågor om årsredovisningen och förutsättningarna för 
det Därutöver föreslås revidering av när Förbundsdirektionen ska överlämna budget-
uppföljning efter april och delårsbokslut per augusti till medlemskommunerna 
avseende förbundets verksamhet. Förslaget innebär att budgetuppföljning efter april 
ska överlämnas senast i juni (idag maj) och delårsrapport efter augusti senast i 
oktober (idag september). Ändringen föreslås utifrån att det nuvarande tidplan inte 
kan hållas då revisorernas granskning ska kunna genomföras innan överlämnande. 
Viss omflyttning av innehåll i §§1 och 2 har skett. 
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Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 358 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Fullmäktige fastställer ändringen av förbundsordningen för Boråsregionen – 
Sjuhärads kommunalförbund enligt Direktionens förslag 2018-02-23.            
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Fullmäktige fastställer ändringen av förbundsordningen för Boråsregionen – Sjuhärads 
kommunalförbund enligt Direktionens förslag 2018-02-23.            
 
 
§ 163  Dnr KS 2018-00537 1.2.2.2 
Revidering av reglementen för Fritids- och folkhälsonämnden, Vård- 
och äldrenämnden samt Sociala omsorgsnämnden 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 111, sid B 2022) 
 
I Borås Stads budget 2018 framgår förändringar för Sociala omsorgsnämnden, Vård- 
och äldrenämnden samt Fritids- och folkhälsonämnden. Dessa förändringar kräver 
revidering av nuvarande reglementen.  
En rutin som tydliggör gränsdragningen mellan Sociala omsorgsnämnden och Vård- 
och äldrenämnden kommer att tas fram av ansvariga förvaltningar.  
I samband med dessa förändringar upphör Kommunstyrelsen beslut 2006-01-09, 
§ 27, Gränser och ansvarsområden för kommundelsnämndernas äldreomsorg, 
Socialnämndens handikappomsorg resp. individ och familjeomsorg att gälla.     
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 360 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Anta reviderade reglemente för Vård- och äldrenämnden, Sociala omsorgsnämnden 
samt Fritids- och folkhälsonämnden i enlighet med upprättade förslag: 
Reglemente för Borås Stads Vård- och äldrenämnd  
Reglemente för Borås Stads Sociala omsorgsnämnd 
Reglemente för Borås Stads Fritids- och folkhälsonämnd 
Kommunstyrelsens beslut 2006-01-09, § 27, upphör att gälla.    
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Anta reviderade reglemente för Vård- och äldrenämnden, Sociala omsorgsnämnden samt Fritids- 
och folkhälsonämnden i enlighet med upprättade förslag: 
 
Reglemente för Borås Stads Vård- och äldrenämnd  
Reglemente för Borås Stads Sociala omsorgsnämnd 
Reglemente för Borås Stads Fritids- och folkhälsonämnd 
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Kommunstyrelsens beslut 2006-01-09, § 27, upphör att gälla.    
 
 
§ 164  Dnr KS 2017-00747 028 
Svar på motion av Anethe Tolfsson (S): Borås Stad ska inte 
samarbeta med och subventionera gym som inte aktivt tar avstånd 
från droger och doping 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 112, sid B 2033) 
 
Anethe Tolfsson har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-11-15 lämnat in 
förslaget att Borås Stad inte ska samarbeta med och subventionera gym som inte 
aktivt tar avstånd från droger och dopning.          
Motionen har diskuterats med berörda på Fritids- och folkhälsoförvaltningens 
folkhälsoenhet, vilka ställer sig positiva till motionen.    
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-08-20, § 359 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Bifalla att Borås Stad reglerar att en förutsättning för att få friskvårdsbidrag för 
avgifter för att gå på ett gym, är att det gym som medarbetaren valt kan visa att det 
samverkar mot droger och dopning.  
Motionen förklaras i övrigt besvarad.  
 
Kommunfullmäktige 
 
Anethe Tolfsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Bifalla att Borås Stad reglerar att en förutsättning för att få friskvårdsbidrag för avgifter för att gå 
på ett gym, är att det gym som medarbetaren valt kan visa att det samverkar mot droger och 
dopning.  
 
Motionen förklaras i övrigt besvarad.  
 
 
Avslutning 
Ordföranden Per-Olof  Höög (S) tackar ledamöter, ersättare och tjänstemän för den 
gångna mandatperiodens arbete. 
 
Förste vice ordföranden Ulrik Nilsson (M) tackar ordföranden för hans insatser 
under mandatperioden. 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Göran Björklund 
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Kommunstyrelsens beslut 2006-01-09, § 27, upphör att gälla.    
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från droger och doping 
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Bifalla att Borås Stad reglerar att en förutsättning för att få friskvårdsbidrag för avgifter för att gå 
på ett gym, är att det gym som medarbetaren valt kan visa att det samverkar mot droger och 
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Avslutning 
Ordföranden Per-Olof  Höög (S) tackar ledamöter, ersättare och tjänstemän för den 
gångna mandatperiodens arbete. 
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Justeras 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
 
 
 
Leila Pekkala (S) Raija Leppänen (S) 
§ 147–158, 160-164 § 159  
 
 
 
Falco Güldenpfennig (KD) 
 
 
 
Justeringen som påbörjades kl 15.00 avslutades kl 15.15  
 
 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla den 27 september 2018 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
ordförande 
 
 

1 
 
 

 

 

Bilaga till § 148  Anmälningsärenden 
 
”MOTION   2018-09-20 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE   Liberalerna 
 
Dags att förstärka prevention och rehabilitering hos våra 
äldre! 
Kunskapsutvecklingen inom vård och omsorg har det senaste decenniet utvecklats 
kraftigt. Insatser som för 10-20 år sedan ansågs som komplicerade och avancerande 
görs idag på rutin. Denna kunskapsutveckling sker inom vård och omsorgens alla 
områden som exempelvis: operationsmetoder, undersökningsmetoder, medi-
cinering, rehabilitering, hjälpmedel och förebyggande insatser. 
 
Med en åldrande befolkning och en förbättrad överlevnad kommer andelen 
vårdtagare med bland annat neurologiska skador och neurologiska sjukdomar att 
öka. I och med att sjukhusen lyckas rädda fler liv ställer det också ökade och mer 
avancerade krav på andra vårdnivåer i sjukvårdskedjan. Detta gäller även på 
kommunnivå. Primärvården har exempelvis med inrättandet av neurovårdsteam 
tagit ett lovvärt initiativ att omhänderta de invånare som inte är inskrivna i 
kommunal hälso- och sjukvård. 
 
Nu tycker vi i Liberalerna Borås att också Borås Stad ska ta ett större ansvar 
gentemot de som är inskrivna i kommunal hälso och sjukvård på samma sätt som 
Primärvården har gjort med inrättandet av neurovårdsteam. 
 
Förebyggande åtgärder och adekvata rehabiliteringsinsatser på kommunal nivå 
förbättrar inte bara livskvalitet och hälsa på individnivå, utan minskar även framtida 
kommunala kostnader för Borås Stad. 
 
För att förebygga lidande och förbättra hälsan för de äldre men också för att 
förebygga en alltför hög förestående kostnadsutveckling inom vård- och omsorg i 
Borås Stad så bör Borås Stad inrätta en ”Äldrehälsa”. ”Äldrehälsan” skulle kunna 
vara uppbyggt och arbeta på ett snarlikt sätt som Elevhälsan. Elevhälsan utgår 
centralt och arbetar konsultativt mot skolornas personal, föräldrar och elever. På 
samma sätt kan också ”Äldrehälsan” arbeta centralt och konsultativt mot äldre-
boenden, anhöriga och kommuninvånare som är inskrivna i kommunal hälso- och 
sjukvård. ”Äldrehälsans” uppgifter skulle kunna vara att: 
 
- Ansvara för kunskapsspridning av ny forskning som kan ha betydelse för 

vårdtagarna, anhöriga och personal. 
 
- Säkerställa att utmärkt omhändertagande gällande rehabilitering och före-

byggande arbete på t.ex. ett äldreboende, också sprids andra äldreboenden 
kommunen. 

 
- Ge utbildning och stöttning till vårdpersonal så att de i sitt dagliga arbete också 

ska kunna känna sig trygga och ha goda förutsättningar att möta vårdtagare med 
mer komplicerad problematik. 
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 PROTOKOLL 13 (13) 
 Sammanträdesdag 
 2018-09-20 
 

 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
 
 
 
Leila Pekkala (S) Raija Leppänen (S) 
§ 147–158, 160-164 § 159  
 
 
 
Falco Güldenpfennig (KD) 
 
 
 
Justeringen som påbörjades kl 15.00 avslutades kl 15.15  
 
 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla den 27 september 2018 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
ordförande 
 
 

1 
 
 

 

 

Bilaga till § 148  Anmälningsärenden 
 
”MOTION   2018-09-20 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE   Liberalerna 
 
Dags att förstärka prevention och rehabilitering hos våra 
äldre! 
Kunskapsutvecklingen inom vård och omsorg har det senaste decenniet utvecklats 
kraftigt. Insatser som för 10-20 år sedan ansågs som komplicerade och avancerande 
görs idag på rutin. Denna kunskapsutveckling sker inom vård och omsorgens alla 
områden som exempelvis: operationsmetoder, undersökningsmetoder, medi-
cinering, rehabilitering, hjälpmedel och förebyggande insatser. 
 
Med en åldrande befolkning och en förbättrad överlevnad kommer andelen 
vårdtagare med bland annat neurologiska skador och neurologiska sjukdomar att 
öka. I och med att sjukhusen lyckas rädda fler liv ställer det också ökade och mer 
avancerade krav på andra vårdnivåer i sjukvårdskedjan. Detta gäller även på 
kommunnivå. Primärvården har exempelvis med inrättandet av neurovårdsteam 
tagit ett lovvärt initiativ att omhänderta de invånare som inte är inskrivna i 
kommunal hälso- och sjukvård. 
 
Nu tycker vi i Liberalerna Borås att också Borås Stad ska ta ett större ansvar 
gentemot de som är inskrivna i kommunal hälso och sjukvård på samma sätt som 
Primärvården har gjort med inrättandet av neurovårdsteam. 
 
Förebyggande åtgärder och adekvata rehabiliteringsinsatser på kommunal nivå 
förbättrar inte bara livskvalitet och hälsa på individnivå, utan minskar även framtida 
kommunala kostnader för Borås Stad. 
 
För att förebygga lidande och förbättra hälsan för de äldre men också för att 
förebygga en alltför hög förestående kostnadsutveckling inom vård- och omsorg i 
Borås Stad så bör Borås Stad inrätta en ”Äldrehälsa”. ”Äldrehälsan” skulle kunna 
vara uppbyggt och arbeta på ett snarlikt sätt som Elevhälsan. Elevhälsan utgår 
centralt och arbetar konsultativt mot skolornas personal, föräldrar och elever. På 
samma sätt kan också ”Äldrehälsan” arbeta centralt och konsultativt mot äldre-
boenden, anhöriga och kommuninvånare som är inskrivna i kommunal hälso- och 
sjukvård. ”Äldrehälsans” uppgifter skulle kunna vara att: 
 
- Ansvara för kunskapsspridning av ny forskning som kan ha betydelse för 

vårdtagarna, anhöriga och personal. 
 
- Säkerställa att utmärkt omhändertagande gällande rehabilitering och före-

byggande arbete på t.ex. ett äldreboende, också sprids andra äldreboenden 
kommunen. 

 
- Ge utbildning och stöttning till vårdpersonal så att de i sitt dagliga arbete också 

ska kunna känna sig trygga och ha goda förutsättningar att möta vårdtagare med 
mer komplicerad problematik. 
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- Att i specifika fall också kunna jobba direkt med vårdtagaren. 
 

- Exempel på professioner som skulle kunna ingå i en ”Äldrehälsa” skulle kunna 
vara: Sjuksköterska (med utökad kunskap i neurologi och/eller geriatrik), Fysio-
terapeut (med utökad kunskap i neurologi och/eller geriatrik), Arbetsterapeut 
(med utökad kunskap i neurologi och/eller geriatrik), Logoped, Dietist, Kurator 
och Psykolog. Samt tillgång till Läkare. 

 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta att: 
 
Vård- och äldre nämnden får i uppdrag att utreda en motionens intentioner att 
inför ”Äldrehälsan” i Borås Stad. 
 
Patric Cerny (L)” 
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- Att i specifika fall också kunna jobba direkt med vårdtagaren. 
 

- Exempel på professioner som skulle kunna ingå i en ”Äldrehälsa” skulle kunna 
vara: Sjuksköterska (med utökad kunskap i neurologi och/eller geriatrik), Fysio-
terapeut (med utökad kunskap i neurologi och/eller geriatrik), Arbetsterapeut 
(med utökad kunskap i neurologi och/eller geriatrik), Logoped, Dietist, Kurator 
och Psykolog. Samt tillgång till Läkare. 

 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta att: 
 
Vård- och äldre nämnden får i uppdrag att utreda en motionens intentioner att 
inför ”Äldrehälsan” i Borås Stad. 
 
Patric Cerny (L)” 
 

 

 

1
 
 
Bilaga till § 149 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”Enkel fråga 
 
Falco Güldenpfennig    Kommunfullmäktige 2018-09-20 
 
Vad händer med Östermalmsparken? 
 
Kristdemokraterna har i flera år varit drivande i frågan om mer resurser för att 
rusta upp Östermalmsparken. Den dagliga verksamheten som finns på Öster-
malmsgården har under en längre tid gjort fantastiska förbättringar av parken med 
små medel. Förra hösten fick vi också gehör, då hela Kommunfullmäktige i 
budgetbesluten valde att ställa sig bakom vårt förslag vilket innebär att Tekniska 
Nämnden fick i uppdrag att förbättra belysningen och öka tillgängligheten i parken. 
Men efter det verkar inte allt för mycket ha hänt. 
 
Min fråga till Tekniska nämndens ordförande Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 
blir därför följande: 
 
- Hur går arbetet med att förbättra belysningen och öka tillgängligheten i 

Östermalmsparken? ” 
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Bilaga till § 149 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
” Enkel fråga gällande användning av förnyelsebar energi, vid nybyggnation inom 
egen verksamhet, till Lokalförsörjningsnämndens ordförande Mathias Duell (S). I 
Brämhult ligger nybyggda Kärrabackens förskola som öppnade i november 2017. 
För att värna om miljön är det nödvändigt att använda sig av förnyelsebar och 
hållbara energislag så som solceller. 
 
Mina frågor: 
 
1. Hur kommer det sig att Kärrabackens förskola inte har solceller? 
2. Varför bygger man förskolor utan att anpassa dessa efter förnyelsebar energi då 

Boråskommun förespråkar detta i kommunen och även till privatpersoner och 
företagare? 

 
Borås 2018-09-20 
 
Anna Christensen (M)” 
 

2018-09-20 

Allianspartierna konstaterar att det fortfarande råder brist på boendeplatser för LSS i Borås Stad, 
vilket innebär att vi som kommun inte klarar det lagstadgade uppdrag som är givet oss. Det var 
den 1 juni 2013 som Inspektionen för vård och omsorg (IVO)  tog över tillsynsverksamheten 
från Socialstyrelsen. Det innebar att alla kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om bevil-
jade insatser enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS som inte har verkställts senast tre månader ef-
ter beslut. Borås Stad betalade 2017 viten för ej verkställda beslut inom LSS på drygt 400 000:-. 
Ett sätt att snabbare få fler boendeplatser är att låta externa aktörer bygga boenden samt driva 
dessa. Det är beklagligt att det rödgröna styret i staden inte gör tillräckligt för att åtgärda bristen 
på boendeplatser. 

För Moderaterna 
Annette Carlson 

För Centerpartiet 
Kerstin Hermansson 

För Liberalerna 
Morgan Hjalmarsson 

För Kristdemokraterna 
Falco Güldenpfennig 

Bilaga till § 155 Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL och LSS t.o.m. den 31 mars 
2018

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunfullmäktige 

Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL och LSS t.o.m. den 31 mars 2018
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Bilaga till § 149 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
” Enkel fråga gällande användning av förnyelsebar energi, vid nybyggnation inom 
egen verksamhet, till Lokalförsörjningsnämndens ordförande Mathias Duell (S). I 
Brämhult ligger nybyggda Kärrabackens förskola som öppnade i november 2017. 
För att värna om miljön är det nödvändigt att använda sig av förnyelsebar och 
hållbara energislag så som solceller. 
 
Mina frågor: 
 
1. Hur kommer det sig att Kärrabackens förskola inte har solceller? 
2. Varför bygger man förskolor utan att anpassa dessa efter förnyelsebar energi då 

Boråskommun förespråkar detta i kommunen och även till privatpersoner och 
företagare? 

 
Borås 2018-09-20 
 
Anna Christensen (M)” 
 

2018-09-20 

Allianspartierna konstaterar att det fortfarande råder brist på boendeplatser för LSS i Borås Stad, 
vilket innebär att vi som kommun inte klarar det lagstadgade uppdrag som är givet oss. Det var 
den 1 juni 2013 som Inspektionen för vård och omsorg (IVO)  tog över tillsynsverksamheten 
från Socialstyrelsen. Det innebar att alla kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om bevil-
jade insatser enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS som inte har verkställts senast tre månader ef-
ter beslut. Borås Stad betalade 2017 viten för ej verkställda beslut inom LSS på drygt 400 000:-. 
Ett sätt att snabbare få fler boendeplatser är att låta externa aktörer bygga boenden samt driva 
dessa. Det är beklagligt att det rödgröna styret i staden inte gör tillräckligt för att åtgärda bristen 
på boendeplatser. 

För Moderaterna 
Annette Carlson 

För Centerpartiet 
Kerstin Hermansson 

För Liberalerna 
Morgan Hjalmarsson 

För Kristdemokraterna 
Falco Güldenpfennig 

Bilaga till § 155 Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL och LSS t.o.m. den 31 mars 
2018

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunfullmäktige 

Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL och LSS t.o.m. den 31 mars 2018
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